

Referat Dansk Arbejder Idrætsforbund

Møde	Møde i forbundsledelsen
Dato	20. maj 2025 kl. 17.00
Sted	DAI's kontor
Deltagere	Peer Huniche (PH), Sonja Søe Bergman (SSB), Peter Rasmussen (PR), Bent Hviid (BE), Mogens Damgaard (MD), Birthe Henriksen (BH), Aksel Tagmos (AT), Mikkel Bonnesen (MB)
Afbud fra	
Nyt møde	22.-23. august på Vilcon i Slagelse

1. Mødet åbnes; godkendelse af dagsordenen
2. Tidligere møder
 - 2.1. FL-møde d. 7./8. marts på Vilcon
3. Økonomi
 - 3.1. Orientering og ansøgninger
 - 3.2. Status på økonomien
4. Indkomne punkter fra ansvarsområderne til drøftelse/behandling
 - 4.1. CSIT WSG 2025-opdatering og opgavefordeling (BH og MB)
 - 4.2. Funktionsbeskrivelser for FL (PH)
 - 4.3. Idræt for Sindet (MD)
 - 4.4. Servicetjek-udvalg (BE)
 - 4.5. Uddannelsesudvalget (SB)
 - 4.6. FL-kontaktpersonsordning (MD)
5. Øvrige punkter
 - 5.1. Strategiske Spor (BE)
 - 5.2. Spilleregler for fællesskabet (SB og MB)
 - 5.3. Spiregruppe (MB)
 - 5.4. EU-projekt med CSIT
6. Organisation, kommunikation, administration, personale, m.m.
 - 6.1. Indmeldelse af foreninger
 - 6.2. Udmeldelse af foreninger
 - 6.3. Personalesituation
7. Kommende mødeaktiviteter
 - 22./23. august FL-seminar på Vilcon
 30. september SU-møde i Odense
8. Konferencer, årsmøder, seminarer, eksterne fora, o.l.
 - 3./4. oktober Budgetmøde i DIF

1. **Mødet åbnes; godkendelse af dagsordenen**
Dagsordenen blev godkendt.

2. Tidligere møder

2.1. FL-møde d. 7.-8. marts 2025

Referatet er godkendt.

3. Økonomi

3.1. Orientering og ansøgninger

Der er ikke modtaget ansøgninger.

3.2. Status på økonomien

MB gennemgik kort status på økonomien i forbundet og IFS per 1. maj 2025.

4. Indkomne punkter fra ansvarsområderne til drøftelse/behandling

4.1. CSIT WSG 2025-opdatering og opgavefordeling (BH og MB)

BH fortalte om seneste nyt i forhold til CSIT WSG og gennemgik det endelige seniorprogram. FL fordelte opgaver til legene mellem sig. Der blev peget på én fanebærer og skiltebærer – denne gang fra tennis til indmarchen.

4.2. Funktionsbeskrivelser for alle FL-medlemmer

Der er udarbejdet funktionsbeskrivelser for PH, PR, SSB og MD – de sidste kommer på plads inden næste møde.

4.3. Idræt for Sindet

MD og MB berettede om spillet om fremtidens finansiering af IFS, hvor DAI arbejder målrettet i samarbejde med DIF PA. Halvdelen af den nuværende finansiering udløbet næste sommer, men nu er der lagt en plan og første skridt tages i august.

Idrætsmødet i Aalborg var en succes med gode oplæg, dialoger og aktiviteter – IFS er inviteret med i 2026 igen.

Der er fuldt hus til Idrætsfestivalen – i år har det været en særlig udfordring at skaffe frivillige, fordi festivalen ligger samtidigt med DGI's Landsstævne og Roskilde Festival. Der arbejdes derfor også nu med såkaldt deltids-frivillige.

4.4. Servicetjek-udvalg

BE orienterede om første møde i det helt nye udvalg, hvor der blev sat en tidsramme op for arbejdet og der kom mange spændende ideer på bordet om alt fra kommunikation, til unge til indspark fra andre specialforbund. Næste skridt er prioritering og udvælgelse af indsatsområder. Næste møde afholdes i august og bliver et punkt til Vilcon-FL-mødet sidst i den måned.

4.5. Uddannelsesudvalget

SB orienterede om en række beslutninger udvalget har taget

- Der skal altid ansøges forud
- Kontaktperson for ansøgning og svar er sekretær Jimmy Lauridsen
- Der skal laves en mini-kursus-katalog på en A4
- Aksel Tagmos er fremover politisk ansvarlig for udvalget

4.6. FL-kontaktpersonsordning

Der er lagt op til en gennemgang og måske revision af ordningen med FL-kontaktpersoner tilknyttet regionerne på næste møde på Vilcon.

5. Øvrige punkter

5.1. Strategiske Spor (BE)

Punktet tages i første omgang mellem BE og MB.

5.2. Spilleregler for fællesskabet i DAI (SB og MB)

Det blev diskuteret, hvordan spillereglerne, der lige nu er til gennemgang i regionerne, skal være rammesættende for arbejdet i FL og SU fremover.

5.3. Spiregruppe

Der er opsat rammer for den nye spiregruppe og idrætskonsulenterne Josef Sedighi Frandsen og Marie-Louise Trier Hauge har taget rollerne som tovholdere. PR og BE er kontaktpersoner for FL. Måler er et færdigt udvalg i januar 2026.

5.4. EU-projekt med CSIT

DAI har accepteret et EU-projekt gennem CSIT om intergenerationel-trægning, men efter helt grundlæggende ændringer i projektet trækker DAI sig sandsynligvis ud, hvis ikke projektet bliver ændret fundamentalt. Beslutning i august eller september, når EU eventuelt har accepteret eller forkastet projektet.

6. Organisation, kommunikation, administration, personale, m.m.

6.1. Indmeldelse af foreninger

Hovedstaden: Schelenborg FC, DTH FC, Kasai Musashi Karate

Syddanmark: Studenternetværket, Oksbøl Cykel Team

Midtjylland: Idræts Mikkell, FC Jura, Brande Motion

Nordjylland: Pandrup Gymnastik og Ungdomsforening

Ekstraordinær medlem: Socialpsykiatri Odsherred

6.2. Udmeldelse af foreninger

Hovedstaden: B 1978, Den Fri Forening, Boldklubben Folehaven

Syddanmark: Egebjerg Ældre Idræt

Midtjylland: Randers Roundnet, Toftegårdens Krolfklub

Nordjylland: Al-Telt Sportsklub

Ekstraordinær medlem: Fabianhus, Social psykiatrisk center i Slagelse, Impuls - Kursuscenter og mødested

6.3. Personalesituation (MB)

MB orienterede om personalesituation og fortalte, at forbundet i slutningen af 2025 skal flytte lokaler i Brøndby, fordi de nuværende står over for et salg.

I Aalborg er der indgået en aftale om nye lokaler på Skansen til de to medarbejdere.

7. Kommende mødeaktiviteter

22.-23. august FL-seminar på Vilcon

30. september SU-møde i Odense

8. Konferencer, årsmøder, seminarer, eksterne fora, o.l.

3.-4. oktober Budgetmøde i DIF

.

26.05.2025 MB